
 

 

 

17. april 2020 

 
martinak@sdu.dk 
T +45 6550 1242 
 
 

Syddansk Universitet 
Alsion 2 
6400 Sønderborg 
T +45 6550 1000  
www.sdu.dk 
 

Studienævnet for Design, 
Tourism and Cross Border 
Studies 

 

Referat 

Emne  Møde i Studienævnet for Design, Tourism and Cross Border 
Studies  
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Sted  Online møde i MS Teams 

Til stede  Niels Peter Skou, Annette Svaneklink Jakobsen, Elin Brandi 
Sørensen, Adam Butter, Marie-Louise Wethje Raabe, Kenny 
Strelow, Helle Hede Hansen, Nicole Beth, Bodil Stilling 
Blichfeldt, Mathias Bjørn Bøgedal, Lone Møland Munch, Maria 
Guldberg, Cecilie Rasmussen Utke 
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Mødeleder  Søren Wind Eskildsen 
 

  



 

 Side 2 

Punkter til drøftelse 
1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Godkendelse af referat 
Referatet for mødet den 25. marts 2020 blev godkendt i skriftlig høring. 
 

3. Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 

a. Orientering om eksamensklager 
Bilaget blev taget til efterretning. Medlemmerne havde ingen 
kommentarer.  

b. Ansøgningstal 2020  
Der kan konstateres en lille nedgang i ansøgertallene for 
cand.merc.int. og BA Designkultur og BA Designkultur og 
økonomi. Ansøgningstallene for 2020 ser dog stort set 
fornuftige ud. 

c. Tiltag vedr. udvidelse af aktiviteter med feedback  
Medlemmerne havde ingen kommentarer. 

d. Valgfag Branding af italiensk design godkendt i skriftlig 
høring 

e. Fagansvar og underviser i Kvalitativ metode og 
Forbrugeradfærd 
Studienævnet skal udpege en efterfølger for Elin i 
studienævnet. Punktet sættes på dagsordenen til et senere 
møde. 

f. Udmelding om ramme for tutorer  
Der er sket en omfordeling af ressourcerne, som dog ikke har 
en stor indflydelse på resultatet.  

g. Årsberetning 2019 for Censorkorps for Kulturstudier  
Medlemmerne bemærkede de meget tilfredsstillende 
tilbagemeldinger fra censorerne vedr. de studerendes 
niveau.  

h. Omlægningen af prøveformen/eksamensbestemmelserne i 
faget H680008201 Indretningsdesign  

i. Omlægningen af prøveformen/eksamensbestemmelserne i 
faget H670020201 Kommunikationsdesign  

j. Omlægningen af indholdet i faget H700012201 
Designmetodologi  

k. Overbooking optagelse efteråret 2020  
l. Omlægning af digital afvikling af prøver  
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b) De studerende 
c) Andre 

 
4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Jf. fortrolig del. 
 

5. Sager til behandling eksamen 
a. Godkendelse af plan for digitale eksamener i sommer 2020 

Konklusion: Planen blev godkendt. Studienævnet godkendte 
derudover, at forberedelsestiden ved de mundtlige eksamener i 
dansk og tysk på BSc i international erhvervsøkonomi med 
fremmedsprog og cand.merc.int. forlænges til 24 timer. 
Ændringen skal kompensere for, at de studerende har haft 
mindre mulighed for at øve sig mundtligt pga. 
onlineundervisningen.   

 
6. Sager til behandling studieordninger 

Intet under dette punkt.  
 

7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a. Adgangskrav kandidatuddannelser:  

Studienævnet gennemgår en gang årligt årets optag i forhold til 
adgangskrav og niveau og vurderer om adgangskravene fordrer, 
at de optagne studerende har de nødvendige forudsætninger og 
niveauer for at kunne gennemføre uddannelsen.   
 I den forbindelse har studienævnet en strategisk drøftelse af 
uddannelsens adgangskrav.  
Hvis nøgletallet for frafald er utilfredsstillende, skal 
studienævnet bl.a. vurdere om ændringer i uddannelsens 
adgangskrav kan nedbringe frafaldet.   
Studienævnet skal i vurderingen af evalueringen inddrage 
relevante nøgletal. Eventuelle ændringer i adgangskrav og 
udvælgelseskriterier skal varsles med 1 år.  
Søren bemærkede, at der på cand.merc.int har været en 
faldende tendens for frafald, mens der sidste år har været større 
frafald grundet stress på 2. semester. Frafaldet har dog ikke 
været en direkte konsekvens af optagelseskriterierne.  
Annette bemærkede, at man på KA Designstudier og KA 
Designledelse afventer effekten af sidste års ændringer i 
optagelseskriterierne.  
Bodil bemærkede, at KA Turisme er udfordre af, at ansøgernes 
karaktergennemsnit er for lavt, hvilket resulterer i for højt 
frafald. Hun er i dialog med fakultetet om muligheden for at 
indføre et minimumskrav til ansøgernes karaktergennemsnit.  

b. Studiestart: Planlægning af studiestart fortsættes. Studienævnet 
skal påse, at den samlede studiestart lever op til SDUs Principper 
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for studiestart, herunder, at Studiestartsprogrammet er 
tilgængeligt på hjemmesiden i god tid inden studiestarten   
Planlægningen af studiestarten er i gang, situationen afventes 
dog. De grænseoverskridende studier er specielt udfordret af, at 
den tyske samarbejdspartner har flyttet sine semestertider, så 
semestrene først vil køre normalt fra efteråret 2022.  

c. Studenterbestand: Studienævnet forholder sig som minimum en 
gang årligt til bestanden af studerende i et givent år på en 
master- eller diplomuddannelse eller andre deltidsuddannelser 
og enkeltfag. Hvis kvalitetsindikatoren giver anledning til 
drøftelser, skal studienævnet redegøre nærmere for forholdene 
og på baggrund af en undersøgelse vurdere, hvilke tiltag der skal 
sættes i værk for at rette op på forholdene.  
Der er ingen deltidsuddannelser under dette studienævn. 

d. Forskningsbasering: Studienævnet forholder sig minimum en 
gang årligt til opgørelserne. Hvis nøgletallet for VIP/DVIP eller 
STÅ/VIP på uddannelsen er utilfredsstillende skal studienævnet 
redegøre nærmere for forholdene og på baggrund af en 
undersøgelse i samråd med institutlederen vurdere, hvilke tiltag 
der skal sættes i værk for at rette op på forholdene.  
Ingen af uddannelserne under dette studienævn har 
utilfredsstillende nøgletal.  
Søren: På de grænseoverskridende studier er nogle af fagene, 
som dækkes af IDK, ikke forskningsdækkede. Institutlederen er 
opmærksom på dette.  

e. Høring om tiltag der skal indgå i nyt fælles koncept for evaluering 
af uddannelseselementer Bilag 1: Et fint, overskueligt og konkret 
dokument. Bilag 2: SN udtrykte bekymring over 
detaljeringsgraden mht. hvilke fag, evalueringen omfatter, fordi 
det ved få uddannelseselementer kan være nemt at finde frem til 
underviser (GDPR-problematik, bl.a.), og fordi det i dette format 
forekommer vilkårligt, hvilke aspekter af evalueringen, der bliver 
skrevet frem til offentliggørelse. Hvordan vil fakultetet sikre sig, 
at det offentliggjorte er repræsentativt for evalueringerne?  
SN efterlyser klarhed over, hvorvidt offentliggørelsen også 
kommer til at omfatte kvantitative svar (tilfredshedsprocenter, 
fx). Censor- og eksaminatorrapporter, vintereksamen 2019/20.  
Konklusion: Søren sender et høringssvar til fakultetet. 

f. EMTM opstart 2020 - til studienævnets behandling  
Medlemmerne bemærkede, at de sidste 2 punkter vedr. 
Udlændingestyrelsen og Boligkontoret ligger uden for 
studienævnets kompetencer. Medlemmerne bemærkede 
desuden, at det ikke fremgår klart af mailen, hvem der står for 
”videre foranstaltninger” men det pointeres, at studienævnet 
ikke ser sig ansvarlig.  

g. Godkendelse af uddannelsesberetning for BA Designkultur 
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Niels Peter fremlagde særlige opmærksomhedspunkter fra 
beretningen. 
Konklusion: Uddannelsesberetningen blev godkendt.  

h. Godkendelse af uddannelsesberetning for BA Designkultur og 
økonomi  
Niels Peter fremlagde særlige opmærksomhedspunkter fra 
beretningen. 
Konklusion: Uddannelsesberetningen blev godkendt.  
 

 
8. Andre sager til behandling 

Intet under dette punkt.  
 

9. Sager til behandling undervisning 
Intet under dette punkt.  
 

10. Eventuelt 


